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ABSTRAK 

 

Kajian ini membincangkan Peranan Al-Jam’iyatul Washliyah Dalam 

Pendidikan Islam di Medan, Sumatera Utara, yang mana ditumpukan kepada 

peranan pendidikan Al-Washliyah di Medan, dengan mengkaji pentadbiran organisasi 

Al-Jam’iayatul Wasliyah yang ditubuhkan di Medan pada tahun 1930 yang ditaja oleh 

pelajar-pelajar Madrasah Islamiyah Tapanuli (1918) melalui forum diskusi Debating Club 

(Studi Pelajar), serta memperkenalkan tokoh-tokoh yang telah memain peranan penting 

dalam mengembangkan organisasi Al-Wasliyah. Di samping itu kajian ini juga, 

memperkenalkan sistem pendidikan Al-Jam’iyatul Wasliyah yang selari dengan sistem 

pendidikan Nasional. Dalam kajian ini, penulis menggunakan tiga metodologi iaitu: 

Metode pengumpulan data yang merangkumi metode historis dan metode 

dokumentasi, Metode lapangan yang merangkumi temubual, observasi , soal selidik 

dan  metode analisa data. 

Di antara hasil kajian ini, penulis mendapati bahawa organisasi Al-Jam’iayatul 

Wasliyah telah berperanan aktif dalam mengembangkan pendidikan Islam di Medan 

melalui sistem pendidikan formal dan non formal. Dalam usaha meningkat mutu 

pendidikan Al-Jam’iyatul Washliyah telah menyediakan kemudahan-kemudahan 

pendidikan seperti; makmal komputer, perpustakaan, ruang praktik otomotif, eletrik 

serta laboratorium dan pelatihan bahasa Arab. Al-Jam’iyatul Washliyah meyiapkan 

generasi Islam yang mempunyai visi dalam membina masyarakat Indonesia yang 

berilmu dan  berakhlak mulia. Para tokoh Al-Jam’iyatul Washliyah yang telah 

berperanan aktif dalam mengembangkan organisasi ini ialah Hj. Abdurrahman Syihab, 

Hj. Udin Syamsyuddin, Hj. Arsyad Thalib Lubis dan sebagainya. Diharapkan kajian 

ini dapat memberikan maklumat tentang peranan Al-Jam’iyatul Washliyah dalam 

mengembangkan pendidikan Islam di Medan. 
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ABSTRACT 

 

 

The studied was focus on the influenced of Al-Jam’iyatul Washliyah in Islamic 

Educational System at Medan, North Sumatera which was focus on Al-Washliyah 

Educational System and the study of administration the Organization of Al-Jam’iayatul 

Wasliyah. This organization was establised on Medan at 1930 which was first intoduced 

by student Madrasah Islamiyah Tapanuli (1918) through discussion forum Debanting Club. 

This sudy not only introduced the main caracters on developing system at the organization 

of Al-Wasliyah but also studied about educational system at Al-Jam’iyatul Wasliyah which 

is pararelized to national educational system from Republic of Indonesia. The analysis of 

data had been used for this study by collecting method, using historical data and 

documentation , field method, interview, observation, quesionare and analysis data. 

 The result of this study found that organization of Al-Jam’iayatul Wasliyah had 

been active on developing the islamic educational system at Medan trough both formal 

and informal educational system. For the increasing the quality of education, Al-

Jam’iyatul Washliyah had been provided compter lab, library, automotive practical room 

and arabic centre of language. This organization of Al-Jam’iyatul Washliyah prepare the 

visioner islamic generation for the bright future of young people at Republic of 

Indonesia. The main characters behind the sucessful of Al-Jam’iyatul Washliyah were 

Hj Abdur Rahman Syihab, Hj Udin Syamsyuddin and Hj Arsyad Thalib Lubis. 

Hopefully this study could given much information about the influences of Al-

Jam’iyatul Washliyah on developing islamic education system at Medan. 
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يهخص انثحث 
 

َُالش ْذا انثحث عٍ دور الجًعُح انىصهُح في ذطىَز انرزتُح الإسلايُح في يُذاٌ، 
وَزكّز انثحث عهً إدارج الجًعُح انىصهُح انتي أسّسد في . سىيطزاج انشًانُح، إَذوَُسُا

و يٍ خلال 1918و تزعاَح طلاب المذرسح الإسلايُح ترفاَىلي سُح 1930يُذاٌ سُح 
وكذنك َعزّف انشخصُاخ انتي لذ نعثد دورا يهًا في ذطىَز الجًعُح . نطهثحيهرمً اتحاد ا

. انىصهُح، وَعزّف المُاْح انذراسُح نهدًعُح انىصهُح انتي ذرىافك يع المُاْح انذراسُح انىطُُح
وَعرًذ انثاحث في دراسرّ ْذِ عهً ثلاثح يُاْح، وْى يُهح جمع المعهىياخ انذٌ َشًم 

نىثُمح، ويُهح انثحث المُذاني انذٌ َشًم يُهح المماتهح والملاحظح يُهح انرارَخ ويُهح ا
. والاسرثُاَاخ، ويُهح تحهُم المعهىياخ

وتعذ إخزاء انذراسح، َرىصّم انثاحث إلى عذج َرائح، ويُها أٌ الجًعُح انىصهُح لذ 
انزسمُح نعثد دورا يهًا في ذطىَز انرزتُح الإسلايُح في يُذاٌ يٍ خلال يُاْدها انرزتىَح 

ولأخم رفع يسرىي خىدج َظاو انرزتُح الإسلايُح في الجًعُح انىصهُح، أٌ . وغير انزسمُح
الجًعُح لذ لذّيد انرسهلاخ انرزتىَح نهطلاب يثم مخربر انكًثىذير، والمكرثح، ومخربر انسُارج 

انثُّائح وأٌ الجًعُح لايد تإعذاد خُم يسهى َرًُز تزؤَرّ . وانكهزوتاء، ودورج انهغح انعزتُح
وأٌ انشخصُاخ . لأخم ذكىٍَ المجرًع الإَذوَُسٍ المرًرّع تانعهى والمعزفح والأخلاق انكزيمح

انتي لذ تذند خهىدْا في ذطىَز الجًعُح انىصهُح، ْى الحاج عثذ انزحمٍ شهاب والحاج 
والمأيىل يٍ ْذِ انثحث أٌ َمذّو . أودٍَ شمس انذٍَ والحاج أرشذ طانة نىتُس وغيرْى

. وياخ عٍ دور الجًعُح انىصهُح في ذطىَز انرزتُح الإسلايُح في يُذاٌالمعم
 

 

 

 

 


